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Србобран
у новом
инвестиционом
циклусу

Ahol a nézőt a vers, a népdal és a 
néptánc ötvözete viszi a múltba

Група ученика из Албаније 
посетила Србобран

• Уверен сам да ће резултати новог циклуса инвестирања створити још боље услове за живот свих грађа-
на општине Србобран. Наставићемо све започете капиталне пројекте, имамо спремну или припрема-
мо документацију за неке нове и само је потребно мало стрпљења да сви они дођу на ред. Ова изврш-
на власт има јасну визију и снажну подршку како и у ком смеру развијати наше Србобран, Турију и На-
даљ, поручује Дебељачки.

Покрајинска влада издвојила
још 63 милиона динара за Дом културе

Обезбеђен новац за 
другу фазу радова

Средства за 
програме „Бисера“ 

Нови водовод за шест 
улица у Србобрану
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Окупљеним грађани-
ма обратио се Радивој 
Дебељачки, председник 

општине Србобран. „Дана-
шњи дан више је од датума 
који обележавамо, данас је 
дан када је поражен наци-
зам, када негујемо сећање 
на тренутак помног ев-
ропског мира, када је по-
бедио разум претворен у 
симбол слободе, почетак 
нове епохе међу народи-
ма у нади да ратних сукоба 
више неће бити. Европа 
је данас у поновном иску-
шењу када војни и поли-
тички интереси надвла-
дају саму помисао на чо-
векове патње и на његово 
преживљавање несреће 
које ратни сукоби увек 
доносе. Не смемо испу-
стити сећање да је Други 
светски рат поред окупа-
ције наше земље донео и 
стравичне злочине које су 
нацисти и њихови след-

беници чинили. Никада 
не смемо заборавити стра-
шан злочин у Крагујев-

цу, немилосрдне и окрут-
не рације у Јужној Бачкој, 
Старо сајмиште, Бањич-
ки логор, Јадовно, логор 
у Јасеновцу над којима 
су се чак и немачки на-
цисти згражавали, али 
и многа друга места где 
су невине жртве мучене 
и мучки убијане. Желим 
са овог места, испред 
споменика Слободи као 
једном од највећих сим-
бола нашег места да јасно 
и гласно поновим да не-
офашизму и неонацизму 
није место међу нама. Због 
тога је важно понављати 
коме припадамо и шта 
су наши преци чинили 
за нас да би ми данас 
живели слободно. На 
нама је да њихова борба 
и жртва остане упамћена 
као вечно сећање  на до-

гађаје који су заувек про-
менили ток историје, али 
и подсетник за вредно-

сти за које су наши преци 
били спремни да положе 
своје животе. Поштова-

ни грађани општине Ср-
бобран честитам вам Дан 
победе и Дан Европе“, по-
ручио је Радивој Дебељач-
ки, председник општине 
Србобран.

У име Општинске орга-
низације СУБНОР-а, при-
сутнима се обратио Богдан 
Љуштина. „ Српски народ 
је у антифашитичкој 
борби поднео једну од  
највећих жртава у одбра-
ни европских вредности, 
учествовао у победи над 
највећим злом у 20. веку. 
Судбина нашег народа је 
поново била на ивици гу-
билишта, али захваљујући 
јунаштву, храбрости 
наших предака ми данас 
имамо свој идентитет. Не 
смемо дозволити да исто-
рија буде заборављена, 
како би будућност почи-
вала на чврстим темељима. 
Историја Србије и српског 
народа исписана је крвљу, 

а болне успомене обавезују 
нас да снажно чувамо и 
негујемо културу сећања. 
Општинска организација 
Савеза удружења бораца 
ослободилачких ратова 
Србобран изражава за-
хвалност локалној само-
управи на неговању свет-
лих традиција свих осло-
бодилачких и одбрамбе-
ног рата из скорије исто-
рије, и активно учествује 
у свим манифестацијама 
које се организују на под-
ручју наше општине. Нека 
је слава свим жртвама фа-
шизма“, рекао је Богдан 
Љуштина, представник 
СУБНОР-а Србобран. 
Венце на споменик су поло-
жиле делегације Општине 
Србобран,СУБНОР, Удру-
жење ратних војних ин-
валида, Удружење бораца 
1991-1999 „Храбри борци“ и 
ОО Српске напредне стран-
ке. 

Подсетник на вредности за које су наши 
преци били спремни да положе своје 
животе

Обележен
Дан
победе
• Свечаним програмом и полагањем венаца на спо-
меник Слободи, у Србобрану је 9.маја  обележен Дан 
победе над фашизмом. 
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Србобран у новом
инвестиционом циклусу

Радивој Дебељачки, председник општине, за Србобрански информатор

„Држимо до изговоре-
них обећања; сада је већ 
потписан уговор за другу 
фазу реконструкције не-
кадашњег Задружног 
дома, а будућег Дома кул-
туре. Крајем ове или по-
четком следеће године 
имаћемо уређен и предат 

на употребу културним 
радницима и грађанима 
Дом културе. Зграда ће 
бити једна од најлепших 
у нашој општини. Само за 
II фазу Покрајинска влада 
је обезбедила 63 милиона 
динара. Jеднако je важан 
и капитални пројекат ре-
конструкције водоводне 
мреже у Србобрану, у шест 

улица у дужини од 4 ки-
лометра, у првој фази. За 
овај посао од Покрајинске 
владе добили смо 40 мили-
она динара, значи само у 
два пројекта обезбедили 
смо више од 100 милиона 
динара подршке. У току 
су радови на изградњи 

фабрике воде у Турији, а 
план je и изградњa фа-
брике воде у Србобрану. 
То је наш стратешки циљ 
и ова извршна власт жели 
да комплетно заокружи и 
реши питање водоснаб-
девања у сва три места“, 
рекао је Дебељачки.

Председник општине 
је оценио да је добра вест 

стигла и из Министарства 
културе и информисања; 
наиме потпредседница 
Владе и министарка кул-
туре, Маја Гојковић наја-
вила је издвајање 10  мили-
она динара за реконструк-
цију крова на Дому култу-
ре у Турији, док ће општина 
обезбедити још пет мили-
она. „У наредним данима 
потписаћемо уговор за 
овај пројекат. Имамо вољу 
да кренемо са уређењем 
објекта који је ван употре-
бе годинама, а тражиће-
мо партнере и за наста-
вак радова. Добро је да су 
се поклопиле две страте-
гије - наше локалне само-
управе да реши проблеме 
у вези са домовима култу-
ре, и Покрајинске владе да 
на територији Војводине, 
посебно у мањим мести-
ма, финансирају пројек-
те унапређења културног 
живота. То је нешто што 
задржава људе у мањим 
местима, зато је прави тре-
нутак за уређење култур-
них објеката у Србобрану 
и Турији“, истакао је Де-
бељачки.

Он је подсетио да су у току 
и радови на реконструк-
цији тротоара и тренутно 
су завршени радови у При-
зренској улици, која води 
ка гробљу. У овој години 

за стазе је опредељено 10 
милиона динара. „Радимо 
и на путним правци-
ма. Након нових улица у 
Турији и Надаљу, молим 
грађане за још мало стр-
пљења за радове на уласку 
у Турију. Проширујемо др-
жавни пут и то је веома 
важно за безбедност са-
обраћаја. Од уласка у село 
до Месне заједнице имали 
смо веома узак пут, већа 
возила су се тешко мимои-
лазила, и зато смо иници-
рали са ‘Путевима Србије’ 
и извођачем ‘Бачка путем’ 
да реконструишемо и ре-
хабилитујемо ову важну 
саобраћајницу“, поручио 
је председник општине.

Дебељачки је изразио 
и задовољство темпом 
којим се изводе радови 
на спајању ВБК и Кри-
ваје и новој црпној стани-

ци. „Овај пројекат донеће 
Криваји нови живот. Брзо 
ћемо грађанима положи-

ти рачуне како одмиче 
спајање водотокова, а сви 
они који излазе у атар могу 
да виде и машине, цеви, 
раднике и како све на-
предује“, рекао је Дебељач-
ки. Успешно су окончани 
и радови на многим игра-
лиштима за децу. „Урађе-
но је ново игралиште на 
Рекавици, Надаљ је добио 
нови терен за баскет, у 
функцију је стављена 
нова зграда Месне зајед-
нице, следи реконструк-
ција школског игралишта 
у овом месту и инстала-
ција новог гасног котла у 
школи. Настављамо и са 
уређењем атарских путева 
и циљ је уредити 30 кило-

метара. Избори нису зау-
ставили радове, Србобран 
наставља са свим што је 
започео и сви пројекти ће 
бити доведени до краја“, 

подсетио је на неке од важ-
нијих пројеката Дебељачки.  

• Уверен сам да ће резултати новог циклуса инвестирања створити још боље услове за живот свих грађана општине Ср-
бобран. Наставићемо све започете капиталне пројекте, имамо спремну или припремамо документацију за неке нове и 
само је потребно мало стрпљења да сви они дођу на ред. Ова извршна власт има јасну визију и снажну подршку како и у 
ком смеру развијати наше Србобран, Турију и Надаљ, поручује Дебељачки.

„У овој години издвојили смо рекордна средства за со-
цијалну заштиту – више од 30 милиона динара. Важна 
је и активност ‘Бисера’ и виших органа власти, зато по-
себна захвалност иде Министарству за рад, запошља-
вање, борачка и социјална питања, које је издвојило 1,2 
милиона динара за почетак реконструкције објекта у 
Змај Јовиној улици 9, а помоћ за санацију пружиће и 
локална самоуправа. Циљ ‘Бисера’ је да лиценцира још 
једну услугу, а то је социјално становање уз стручну 
помоћ. Важно је рећи да је општина Србобран у вели-
ком простору на адреси Филипа Вишњића 1, обезбе-
дила услове за рад дефектолога, психолога и логопе-
да, који своје услуге пружају кроз активности ‘Бисера’. 
Имаћемо поново Еко камп за младе из ‘Бисера’, неки 
од њих ће путовати, имаћемо нове радионице, неки ће 
се запослити и кроз јавне радове“, рекао је Дебељачки. 

И „Бисер“ има своје капиталне пројекте

„Хвала Министарству за заштиту животне средине које 
је издвојило 2,4 милиона динара за пошумљавање но-
вих површина у нашој општини. Наша обавеза биће 
да обезбедимо додатних 1,3 милиона динара. Важно је 
да наставимо са овом акцијом и радује нас што је над-
лежно министарство препознало потребу да подржи 
овакву иницијативу јер је важно да у што већој мери 
повећамо наш шумски фонд. Трудићемо се да и у на-
редном периоду делегирамо овакве и сличне пројек-
те који ће допринети бољој заштити животне средине. 
Према пројекту, биће пошумљена позиција са које је 
уклоњена дивља депонија, иза некадашње кланице у 
Србобрану“, рекао је Радивој Дебељачки, председник 
општине Србобран.

Настављамо  пошумљавање

„У сталном смо контакту са новим власницима хотела 
Елан и упознати смо са њиховим плановима. Потребно 
је стрпљење и молим грађане да имају разумевања. У 
току је израда свих пројеката и прибављање докумен-
тације за саму реконструкцију зграде, као и докумен-
тације за истражно бушење термалног извора. И ло-
кална самоуправа има своју улогу јер морамо да при-
премимо парцеле иза објекта за отуђење, јер ће се на 
њима градити велики додатни садржаји. Идемо у до-
бром правцу и све ће се видети у будућности“, појас-
нио је Дебељачки.

Велики планови за хотел Елан
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Потписивањем овог уго-
вора наставља се једна од 
најважнијих капиталних 
инвестиција у општини 
Србобран и то зхаваљујући 

подршци Покрајинске вла-
де и председника Игора 
Мировића, као и покрајин-
ске секретарке за културу 
Драгане Милошевић, ре-

као је Радивој Дебељачки, 
председник општине Ср-
бобран, приликом потпи-
сивања овог уговора недав-
но у Старој Пазови.
„Нових 63 милиона ди-

нара за другу фазу ре-
конструкције Дома кул-
туре, обухватиће све зав-
ршне радове на објекту - 
постављање нових елек-
тро инсталација, новог 
противпожарног систе-
ма, унутрашње уређење, 
опремање, осветљење и 
озвучење, након чега ће 
објекат бити спреман за 
употребу, на располагању 
свим културним радници-
ма и свим грађанима.

Верујем да ћемо са завр-
шетком радова добити је-
дан од најрепрезентатив-
нијих објеката ове врсте, 
не само у Србобрану већ 
и шире.

Овим уговором створи-
ли смо услове за расписи-
вање јавне набавке, и оче-
кујем да најкасније за два 

месеца извођача уведемо у 
посао“, рекао је Дебељачки. 
Игор Мировић, председник 
Покрајинске владе овом 
приликом уручио је угово-
ре за пројекте у осам локал-
них самоуправа Војводине 
и навео где ће све средства 
бити и за шта коришћена: 

„Ово је велика акција која 

мора имати трајни карак-
тер. Намера нам је да у на-
редним годинама дођемо 
до сваког насељеног ме-
ста и сваке општине об-
нављајући објекте култу-
ре, на које ћемо сви зајед-
но бити поносни“, изјавио 
је Мировић.

Обезбеђен новац за другу фазу радова
Покрајинска влада издвојила још 63 милиона динара за Дом културе

Нови водовод за шест улица у Србобрану

Председник Покрајинске 
владе Игор Мировић уру-
чио је недавно 45 уговора 
за 31 локалну самоупра-
ву за  суфинансирање из-
градње, санације, рекон-
струкције и израде технич-
ке документације водних 
објеката у јавноj својини и 
објеката фекалне канали-
зације, као и за  уређења 
атарских путева и отре-
сишта на територији АП 
Војводине у 2022. години. 
Општини Србобран при-
пао је један од ових угово-
ра - «Реконструкција водо-
водне мреже на парцелама 
кат. бр. 5361, 5084, 5352/3, 
5355, 5357/3, 5363, 5356 и 
5364 КО Србобран». Ми-
ровић је рекао да заједно 
са локаланим самоупра-
вама покрајина улаже у 
пројекте који ће обезбедити 
пијаћу воду и за домаћин-
ства и за индустријске зоне, 
али  истовремено обезбе-

дити пречишћавање за-
гађених вода, као што се 
ради и на уређењу атар-
ских путева. „Снабдевање 
водом у Војводини једно 
је од најсложенијих пи-
тања на којем ћемо у го-
динама пред нама радити 
још више, како на рекон-
струкцији бунара у мањим 
срединама, тако и на из-
градњи нових и обнови 
постојећих постројења 
у већим срединама“, ре-
као је Мировић. Пројекат 
који се односи на Србобран, 
према речима Милице За-
рић, заменице председни-
ка општине Србобран, под-
разумева реконструкцију 
водовода у улицама: Јова-
на Поповића (868 метара), 
Жарка Зрењанина (840 ме-
тара), Петра Драпшина (610 
метара), Карађорђева (745 
метара), Николе Тесле (873 
метра) и Милоша Црњан-
ског (138 метара). „По-

крајинска влада и секре-
таријат за пољопривреду,  

и овога пута пружили су 
подршку нашој општини 
и тако потврдили улогу 
једних од наших најзна-
чајнијих партнера. Пот-

писали смо уговор вредан 
40 милиона динара, а ову 

суму ћемо, уз наша сред-
ства која обезбеђујемо из 
локалног буџета, уложи-
ти у реконструкцију водо-
водне мреже у шест улица 

у Србобрану. Поставиће-
мо нови водовод укупне 
дужине 4.074 метра у ули-
цама Жарка Зрењанина, 
Јована Поповића, Ка-
рађорђевој, Петра Драп-
шина, Милоша Црњан-
ског и Николе Тесле.

Покрајински секрета-
ријат за пољопривреду, 
био је наш партнер и при-
ликом замене водоводних 
цеви у Надаљу, сада при-
ликом изградње фабри-
ке воде у Турији, а ево и у 
Србобрану у пројекту ре-
конструкције водоводне 
мреже. Све су ово велике 
инвестиције и значајне за 
наше грађане и много их 
је лакше спровести уз под-
ршку виших нивоа власти. 
Истичем захвалност По-
крајинској влади и над-
лежном секретаријату за 
подршку коју пружају на-
шој општини“, рекла је ра 
Милица Зарић.

Покрајинска влада обезбедила средства

• Потписан уговор вредан 63 милиона, којим ће се обезбедити финансирање реконструкције друге фазе и обно-
ве Задружног дома, који ће ускоро бити централни објекат Дома културе Србобран.

Уређење Дома културе у Турији

Према речима Радивоја Дебељачког, председника 
општине, Министарство културе најавило је под-
ршку уређењу Дома културе у Турији. «Ускоро ћемо 
обезбедити први део средстава за почетак рекон-
струкције овог објекта. На неопходност реконструк-
ције указивали су грађани и послушали смо њихов 
став; због тога смо пред Министарством за култу-
ру и информисање, у оквиру конкурса ‘Градови у 
фокусу’ покренули иницијативу обнове објекта, и 
ускоро добијамо подршку вредну 10 милиона дина-
ра, за реконструкцију крова. Општина Србобран 
ће сама обезбедити додатних четири до пет милио-
на динара, што ће бити довољно да поставимо нови 
кров и заштитимо објекат. У Београду на ову тему 
одржан је радни састанак и потпредседница Владе 
Маја Гојковић је разматрала и пројекат у Турији и 
најавила подршку његовој реализацији». 

Покрајина обезбедила 265 милиона динара за кул-
турне установе

Председник Покрајинске владе Игор Мировић уру-
чио је у Старој Пазови уговоре о финансирању и су-
финансирању пројеката обнове и реконструкције 
културних установа и центара у јавној својини АП 
Војводине, за шта је из покрајинског буџета издвоје-
но 265 милиона динара. 

• Вредност инвестиције је 57.110.271,40 динара, од чега ће Покрајинска влада обезбедити 40 милиона динара. 
Преостала средства, уз додатну обавезу плаћања ПДВ и надзора над радовима, обезбедиће општина Србобран - 
30 милиона динара, предвиђено је уговором, који је потписала Милица Зарић, заменица председника општине.

Покрајина за атарске путеве обезбедила 561,8 милиона

Покрајински секретар за пољопривреду, водо-
привреду и шумарство Чедомир Божић, рекао је 
да је за реализацију 18 пројеката за водне објекте 
и пет за објекте фекалне канализације опредељено 
665 милиона динара, док је вредност 22 уговора за 
уређење атарских путева и отресишта 561,8 милиона. 
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• Према уговору, за ЈВП «Воде Војводине» као управљача заштићеног подручја обезбеђено је 600.000 динара 
за реализацију пројекта Санација осматрачница за птице и промоција орнитофауне на подручју Парка природе 
«Бељанска бара».

Покрајински секретаријат 
за урбанизам и заштиту 
животне средине издвојио 
је 15 милиона динара за 
улагања у пројекте које ће 
реализовати управљачи за-
штићених подручја на те-
риторији АП Војводине у 
току 2022. године. Међу 
укупно 25 заштићених под-
ручја нашао се и Парк при-
роде «Бељанска бара».Ре-
сорни секретаријат усме-
рио је буџетска средства у 
специјалне резервате при-
роде Карађорђево, Краље-
вац, Горње Подунавље, Де-
либлатска пешчара, Окањ 
бара, Царска бара, Тител-
ски брег, Обедска бара, Ко-
виљско-петроварадински 
рит, Слано Копово, Лудо-
шко језеро, Селевењске пу-

старе и Пашњаци велике 
дропље. Средства су рас-
поређена и за ревитализа-
цију и заштиту Национал-
ног парка Фрушка гора, те 
паркова природе – Поња-
вица, Палић, Јегричка и Ка-

мараш, као и предела из-
узетних одлика – Вршач-
ке планине, Суботичка 
пешчара, Аде и одсеци код 
Сланкамена и заштићених 
станишта – Мали вршачки 
рит и Бара Трсковача. Уго-

воре је корисницима уру-
чила подсекретарка Бран-
кица Табак, која је истакла 
да заштита подручја допри-
носи очувању екосистема и 
целе околине, што ствара 
услове за унапређење стан-

дарда и здравља 
на националном 
нивоу. „Нешто 
што је човеку 
дато бесплатно 

– природа на дар 
– на крају мора 
бити заштиће-
но од истог тог 
човека путем 
институција и 
других видова 
о р г а н и з о -
вања у систему. 
Желели смо да 
вам олакшамо 

посао на заштити онога од 
чега и наш живот зависи, 
јер је заштита животне 
средине одавно препозна-
та као једна од најзначaј-
нијих области“, навела је 
Бранкица Табак.

Очување Парка природе

За Бељанску бару 600.000 динара

• Министарство за рад и ове године преко Савеза удружења за помоћ ментално недовољно развијеним особа-
ма у АП Војводини, издвојиће 290.498 динара, за радионице Удружења „Бисер“.

Овим новцем финанси-
рају се радионице и мани-
фестације у којима учешће 
имају особе са инвалидите-
том, у циљз јачања њихових 
могућности на унапређењу 
видљивости, те оснажи-
вања заједнице у њиховом 
прихватању. Према плану, 
реализоваће се три групе 
програмских активности: 
психо-социјалне радиони-
це намењене младим роди-
тељима деце са инвалиди-
тетом и особама са инва-
лидитетом у смислу психо-
лошке подршке у решавању 
проблема; радно окупацио-

не радионице где ће се пра-
вити украсне свеће, сапуни, 
производити поврће и 
разни употребни предмети 
у домаћинству, а продаваће 
се на организованим пун-
ктовима и у продавници на 
Аутобуској станици; ради-
оница «И ја сам део тима» 
намењена одраслим особа-
ма са инвалидитетом, која 
доприноси стицању вешти-
на у социјалној комуника-
цији и присуству особа са 
инвалидитетом на јавним 
манифестацијама,као и 
одласком на културна де-
шавања, дружења. И овога 

пута Министарство је под-
ржало организовање «Еко 
кампа», који ће се одржати 
последње недеље у јулу, на 
простору Шумица, и који 
ће окупити особе са инва-
лидитетом из разних удру-
жења из Војводине. Мини-
старство за рад је подржало 
пројекат под називом «Обе-
збеђење простора за актив-
ности деце и младих са ин-
валидитетом у општини 
Србобран» са износом од 
1.205.120 динара, која ће се 
употребити за инвестици-
оно одржавање куће коју је 
Удружење добило од СПЦ у 

Змај Јовиној улици 9. Овим 
пројектом су предвиђени 
радови на хидроизолацији 
и постављање нових подова 
у целом објекту. Пројекат 
треба да буде реализован 
до краја године.НСЗ-Фи-
лијала Србобран је прихва-
тила два пројекта јавних 
радова, којима се ангажују 
три особе са инвалидите-
том на заштити и одржа-
вању јавних површина у 
Србобрану, и пет незапос-
лених за ангажовања на по-
словима личних пратила-
ца деце са тешкоћама у раз-
воју,који би били ангажова-

ни од септембра до децем-
бра 2022. године. Општи-
на Србобран је Удружењу 
«Бисер» уступила на ко-
ришћење просторије које се 
налазе у поткровљу зграде 
у улици Филипа Вишњића. 
Просторије су дате на ко-
ришћење како би се нес-
метано одвијао рад лого-
педа, дефектолога и оста-
лих стручних лица, која 
у оквиру овог Удружења 
пружају услуге, пре свега, 
деци која имају неку врсту 
сметњи у развоју.

Министарство за рад и запошљавање издвојило средства за „Бисер“

Средства за програме „Бисера“ 

„Кроз Бисеров објектив“

Министарство културе и информисања прихвати-
ло је пројекат под називом ‘Кроз Бисеров објектив’ 
којим су обезбеђена средства у износу од 100.000 ди-
нара за боравак и путовање у Ваљево и Дивчибаре. 
На овим местима ће бити организована изложба фо-
тографија које ће урадити чланови Удружења у Ср-
бобрану, а биће и изведена представа ‘Чаробњак из 
Оза’ у којој учествују сви чланови Удружења. Након 
повратка поставиће се изложба фотографија из Ко-
лубарског округа и Удружења домаћина из Ваљева 
‘Наши снови’. У оквиру овог пројекта ће и 28 особа 
из Удружења пет дана боравити на Дивчибарама.
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Основни циљ кампање је 
указивање матурантима да 
на матуру не треба ићи ко-
лима, односно возити, већ 
због очекиване конзумације 
алкохола, користити услуге 
такси превозника или по-
моћ родитеља и пријатеља. 
Кампању прати реализација 
трибина на којима се мату-
рантима указује на важност 
поштовања правила у са-
обраћају, износе чињенице 
зашто је важно да буду баш 
те вечери безбедни учесни-
ци у саобраћају, као и ко-
лико је битно да се њихов 
провод заврши срећним и 
незаборавним.

Милица Зарић, замени-
ца председника општине 
Србобран и председни-
ца Савета за безбедност 
саобраћаја општине Ср-
бобран, подсетила је при-
сутне на серију акција тела 
које води, посебно на недав-
ну поделу ауто-седишта за 
најмлађу децу, а сада је су 
у фокус дошли матуранти. 

“Веома је важно да млади-
ма укажемо колико је бит-
но одговорно понашање у 

саобраћају, било као возач 
или путник у аутомобилу, 
везивање појаса и избе-
гавање алкохола су сва-
како најбитнији, стога је 
наш циљ био да пре орга-
низације матура још јед-
ном младе подсетимо да 
поштујући ове две став-
ке чувају себе, али и дру-
ге учеснике у саобраћају”, 
рекла је Зарић.

Будући да су млада лица, 
старости од 15 до 30 годи-
на, препозната као угро-
жена категорија учесника 
у саобраћају, кампања се 
спроводи у циљу повећања 
свести код младих о зна-
чају безбедног понашања 
у саобраћају. Саставни део 
кампање су и активности на 
друштвеним мрежама, али 
је акценат ипак на директ-
ном приступу, у разговору 
са младим људима.
„Довезли смо и два симу-

латора, са циљем да код 
младих повећамо свест 
о улози и значају сигур-
носних појасева. Жеља 
нам је да младим људима 
на практичним примери-

ма покажемо колико је 
појас важан и како може 
да предупреди последице 
саобраћајних незгода. Упо-
треба сигурносних појасе-
ва представља јако важан 

сегмент у безбедности са-
обраћаја, на предњим се-
диштима смањује смртност 
за 50 посто, на задњим 25 
посто. Такође, има велики 
утицај на редукцију теш-

ких телесних повреда као 
и оних са смртним исхо-
дом, док настајање лаких 
повреда умањује за 20 до 
30 одсто. Када се исправно 
користи сигурносни појас 

спречава контакт возача и 
путника унутар возила, та-
кође спречава и испадање 
из возила. Често се деша-
ва да, од силине ударца 
при удесу, особа која није 

везана испадне из вози-
ла, што најчешће води ка 
смртном исходу. Још јед-
на важна функција поја-
са је да равномерно рас-
поређује енергију удара 
по целом телу, што је бит-
но јер су силе које тад де-
лују јако велике. Иако је 
сигурносни појас уведен у 
употребу давних 60-их го-
дина прошлог века, до да-
нас није осмишљен једно-
ставнији, а учинковитији 
систем пасивне заштите 
возача и путника унутар 
возила”, објаснио је Мир-
ко Коковић из Агенције за 
безбедност саобраћаја. 

Део предавања била је и 
животна прича Милана 
Срдића из Удружења па-
раплегичара, који је због 
саобраћајне несреће зав-
ршио у колицима, а данас 
отворено говорећи о ономе 
што му се догодило, упозо-
рава на време младе о све-
му што им прети уколико 
се услед неодговорног по-
нашања буду излагали сва-
кодневним опасностима у 
саобраћају.

На матуру без аутомобила

• Настављајући реализацију пројекта «Супер школа» програма RICO, ученици Гимназије и средње стручне шко-
ле «Светозар Милетић», недавно су угостили вршњаке из Албаније, ученике Гимназије «Дервисан», из истоиме-
ног места на југу Албаније. 

Група ученика из Албаније посетила Србобран

Након фебруарске посете 
србобранских гимназијала-
ца Албанији, недавно је ус-
ледила узвратна посета њи-
хових нових другара, а обе 
су реализоване кроз идеју 
Гимназије и средње стручне 
школе «Светозар Милетић» 
у оквиру пројекта - «Мулти-
културалност и упознавање 
традиције и обичаја других 
народа и народности». Уче-
нике из Алабаније примио 
је са сарадницима и Ради-
вој Дебељачки председнк 
општине Србобран, који је 
рекао да сматра да је овај 
програм размене ученика 
врло значајан и да ће им 
искуство које стекну кроз 
овај програм бити важно у 
даљем животу. „Стећи ћете 

пријатељства и ко зна шта 
све ново кроз овакав вид 
међународне сарадње. Упо-
знавање других народа и 
њихових обичаја је добро 
по више основа, не само 
као прилика да нешто ново 

научите, већ и зато што по-
стајете још отворенији за 
неке будуће идеје које вам 
живот могу променити 
на боље. Рушење барије-
ра је врло важно, без тога 
нема напретка ни развит-

ка, како земље тако и поје-
динаца, вама то иде одлич-
но, и зато вам  честитам”, 
поручио је младима из Ал-
баније Дебељачки. Алексан-
дра Никоу, и Ермира Души, 
професорке из Албаније за-

хвалиле су на гостоприм-
ству, на које наилазе на 
сваком месту у Србобра-
ну. „Кроз комуникацију са 
професорима Гимназије у 
Србобрану схватили смо 
да имамо доста сличности 
и да имамо пуно простора 
за успостављање сарадње. 
Из наше школе стигло је 
14 ученика и два профе-
сора, посетили смо многа 
места у Србобрану и веома 
ми се свиђа како изгледа“, 
рекла је ученица Јана, го-
шћа из Албаније.Пријему 
су присуствовали Јулкица 
Поповић, чланица Општин-
ског већа, Кристијан Кочиш, 
члан Општинског већа и Да-
нијела Вујачић, начелница 
Општинске управе.

• Агенција за безбедност саобраћаја Републике Србије, у сарадњи са Саветом за безбедност саобраћаја општи-
не Србобран, организовала је у Гимназији и стручној школи “Светозар Милетић” предавање из кампање под на-
зивом “На матуру без аутомобила”. 

Појас је најбољи вид заштите

Бројна истраживања потврђују да је сигурносни 
појас и данас најбољи вид заштите. Проценат упо-
требе сигурносних појасева у Републици Србији, по 
подацима из 2021. године, је 86 посто за возаче и су-
возаче, док путници на задњој клупи појас користе 
тек у 19 одсто случајева.

„Мултикултуралност и упознавање традиције и обичаја других народа и народности“
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A szenttamási Gion Nándor 
Emlékházban április 25-én a 
Vajdasági Magyar Versmon-
dók Egyesülete bemutatta Az 
ének megmarad című vers- 
színházi előadást, amely a 
trianoni békeszerződés alá-
írásának 100. évfordulójára 
készült. A műsorban fellé-
pett Fehér Farkas Hajnalka 
és Kormos Irén versmondók, 
Szakács Tamás néptáncos, 
Sárközi Noémi népdalénekes 
és Hajvert Ákos versmondó, a 
Vajdasági Magyar Versmon-
dók Egyesületének elnöke.
A 45 perces előadást a Vaj-

dasági Magyar Versmondók 
Egyesülete a nemzeti ösz-
szetartozás éve apropóján a 
Nemzeti Kulturális Alap tá-
mogatásával hozta létre.Az 
ének megmarad című előa-
dás a vers, mozgás és népdal 
segítségével a reformkortól 
a máig igyekszik értelmezni, 
átszűrni, egy egységes lelki-
állapotba gyúrni az aláírás 
utáni hangulatot. Mindezt 
úgy, hogy közben előrete-
kintve lehetőségeket keres a 
jövőre nézve.

Huszonhetedik alkalommal 
került megrendezésre május 
14-én a helyi Jovan Jovanović 
Zmaj Általános Iskolában az 
Aranycitera elnevezésű nép-
zenei rendezvény, a vajdasági 
iskoláskorú citerások vetélke-
dője. A megmérettetésen 80 
tizenkét településről érkezett 
fellépő, huszonkét citerafor-
máció hat kategóriában mér-
te össze tudását.
A zsűrizés és a szakmai ér-

tékelés feladatát Borsi Ferenc 
budapesti  népzeneoktató és a 
temerini Szabó Gabriella, az 
Újvidéki Rádió műsorszer-
kesztője vállalta. 

A hivatalos műsort ezúttal is 
szakmai tanácskozás követte, 
amely keretében Borsi Ferenc, 
a citera nagymestere a felké-
szítőkkel és az oktatókkal be-
szélgetett. Az idei Aranycite-
rát Szalma Árpád, a muzslyai 
Petőfi Sándor ME képviselő-
je nyerte, míg a Szenttamási 
citerások csoportja kiemelt 
arany minősítést kapott.
A rendezvény fővédnö-

ke Szenttamás Község Ön-
kormányzata, melyet Kocsis 
Krisztián és Szabados Fodor 
Beáta községi tanácstagok 
képviseltek.

27. Aranycitera

Beharangozó
Az olvasás népszerűsítése 

céljából a Szenttamási Nép-
könyvtár ismét olvasónapló 
vezetésére buzdítja a diáko-
kat. Az akcióhoz azok az ál-
talános iskolások csatlakoz-
hatnak, akik rendelkeznek 
könyvtári tagsággal.
Az I. és II. osztályosoknak 

fel kell tüntetni az elolvasott 
mesekönyvek, lapozók, ké-
peskönyvek címét és szerző-
jét, valamint illusztrálni kell 
egy simalapú füzetbe tetsző-
leges részletet az adott könyv-
ből.
A III. és a IV. osztályosok-

nak a könyv címe és szerző-
je mellett a kiadás évét, helyét 
és a kiadót is fel kell tüntetni, 

valamint idézni kell a könyv-
ből a legkedvesebb részletet. 
Az V-VIII. osztályos diákok-
nak a könyv adatai mellett át 
kell mesélni egy tetszőleges 
részt a műből egy vonalas fü-
zetbe.Mindenkinek ajánlott 
legalább 7 könyvet elolvas-
ni.A naplót minden könyv el-
olvasása után pecséttel hite-
lesíti a könyvtáros.
Az olvasónaplót 2022. ok-

tóber 1-ig kell vezetni, majd 
át kell adni a könyvtárban. 
Az akcióban résztvevő diá-
kok, könyvjutalomban része-
sülnek.
Az idén másodszor hirde-

tik meg a Virágos Szentta-
más környezetszépítő ver-

senyt, amelyen a község la-
kosai összemérhetik ügyes-
ségüket és kreativitásukat. 
A megmérettetés célja, hogy 
megmutassuk, milyen szépek 
községünk balkonjai és kert-
jei, és milyen sokan tesznek 
azért, hogy saját környeze-
tük szebb és vonzóbb legyen. 
A Virágos Szenttamás ver-
senyre magánszemélyek pá-
lyázatait várják. Saját készí-
tésű fényképek beküldésével 
bárki részt vehet a versenyen.

Pályázni az idei évben ké-
szült, a dísznövényeket, fű-
szernövényeket, zöldségeket, 
gyümölcstermő növényeket 
kiemelő kerti kompozíciót 
bemutató balkonkerti/elő-

kerti fotókkal lehet. Bővebb 
információ a 063/1050133-
as telefonszámon kapható. A 
pályamunkákat 2022. június 
1-éig várják.

A szakmai zsűri döntése 
alapján a szűkebb körbe ju-
tott kerteket személyesen is 
megtekintik, majd a legszeb-
beket díjazzák! 
A Vajdasági Népek és Nem-

zetiségek Hagyományápoló 
Klubja Hangoljunk össze a 
nyelvi különbséget tánccal és 
zenével címen előadást szer-
vez május 28-án a Zsebszín-
házban 19 órai kezdettel. Az 
előadáson a Klub szakcso-
portjai mellett fellép a Bard 
Művelődési Egyesület gyerek-

csoportja és az egykori Su-
hancok együttes. A belépés 
díjtalan.
A Szenttamási Traktortalál-

kozó civil szervezet készül az 
idei 7. Traktortalálkozóra és 
mezőgazdasági kiállításra, 
melyet június 11-én szervez-
nek meg a Lóversenypályán. 
A díszfelvonulásra 13 órakor 
kerül sor. A rendezvény kere-
tén belül kerül sor a 9. Bográ-
csfőző versenyre a Citadella 
civil szervezet szervezésében. 
A helyszínre látogatókat szí-
nes tartalom várja. Este kon-
certet ad a temerini Freak-
Fancy együttes. A szervezők 
mindenkit szeretettel várnak.

Ahol a nézőt a vers, a népdal és
a néptánc ötvözete viszi a múltba



СРБОБРАНСКИ ИНФОРМАТОР

Букинац и Ковачев за понос Србобрана

И Стефан и Милан рођени 
су Србобранци, али током 
клупске такмичарске сезоне 
наступају у дресу ново-
садског Фудбалског клуба 

Војводина, генерација 2005. 
Чланови прослављеног 
клуба из Новог Сада нису 
постали тек тако, места у 
тиму се морају заслужити, 

а да је реч о вансеријским  
талентима потврђује и ан-
гажовање у кадетској ре-
презентацији. Ова екипа 
се посебно доказала у ква-
лификацијама за помену-
то првенство старог конти-
нента, када су се момци без 
велике драме сврстали међу 
16 најбољих екипа, од 55 по-
стојећих чланица УЕФА. 

Након освојеног бода у 
мешу са Белгијом (1:1), и 
три нова бода из победе над 
Турском (2:1), а пред меш 
трећег кола групне фазе са 
Шпанијом, Србија је најве-
роватније изборила плас-
ман међу осам најбољих ев-
ропских репрезентација и 
улазак у нокаут фазу так-
мичења. Оба Србобранца, и 
Букинац и Ковачев, добили 
су шансе да играју у првим 
мечевима првенства. Бу-
кинац је био стартер у оба 
меча док је Ковачев помагао 
друговима уласком са клупе. 
Четвртфинални мечеви на 

програму су 26. маја, полу-
финални сусрети три дана 
касније, а финална утак-
мица игра се 1. јуна. Репре-
зентација Србије је, уз Бу-

гарску, једини регионални 
представник на овом так-
мичењу, тако да је успех већ 
огроман.  

“Мој читалачки дневник“

Народна библиотека Ср-
бобран предложила је да 
се и ове године спрове-
де акција “Мој читалачки 
дневник”. У акцији могу 
учествовати ученици ни-
жих и виших разреда ос-
новних школа на терито-
рији општине Србобран, 
који су чланови библио-
тека у насељеним местима 
наше општине. Ученици I 
и II разреда треба да наве-
ду прочитане сликовнице, 
име и презиме аутора (ако 
постоји) и да илуструју сли-
ковницу, али не прецрта-
вањем већ постојеће илу-
страције, већ да нацртају 
своје виђење прочитаног.

Ученици III и IV разреда 
наводе назив књиге, име и 
презиме аутора, место и го-
дину издања, назив издава-
ча и преписују део текста 
или стих, који им се најви-
ше свидео. Ученици од V до 

VIII разреда поред података 
о књизи (наслов, аутор, ме-
сто и година издања, изда-
вач), треба да препричају 
део прочитаног дела који 
је на њих оставио најјачи 
утисак.
„Наш предлог је да учени-

ци I и II разреда прочитају 
најмање седам сликовница, 
а ученици осталих разреда 
најмање седам књига. Чи-
талачки дневник би се во-
дио у за ту намену купљену 
свеску, која би се после сва-
ке прочитане књиге доно-
сила библиотекару на увид 
и оверу. Акција ‘Мој чита-
лачки дневник’ ће трајати 
до 1. октобра 2022. годи-
не, и до тог рока ученици 
који буду укључени у ак-
цију треба да доставе своје 
свеске“, рекла је директор-
ка Народне библиотеке Ср-
бобран Андреа Пинтер. 

Два млада фудбалера из Србобрана чланови кадетске репрезентације Србије

• Два млада фудбалера из Србобрана, Стефан Букинац и Милан Ковачев, чланови кадетске  репрезентације Ср-
бије, бране ових дана част своје земље и свог родног града на Европском првенству у Израелу за играче до 17 
година старости. 

• Акција у циљу популарисања књиге и раз-
вијања читалачких способности ученика. Сва-
ки учесник акције биће награђен.

Успешне „Звездице“
• Две старосне групе Плесног студија „Звездице“ освојиле су прво 
и друго место на недавно одржаном фестивалу плеса „Spring fest“ 
у Врбасу.

«Плесни фестивал ‘Spring 
fest’ је међународни фести-
вал намењен свима који 
воле да плешу. Такмичење 
је било организовано у раз-
личитим плесним катего-
ријама и то за више старо-
сних категорија. Деца су се 
обрадовала пехару и ме-
даљама и веома сам понос-
на на њих. Сав труд и рад 
се, како то обично бива, ис-
платио. Плес је уметност у 

којој уживају сви, од најм-
лађег до најстаријег узраста. 
Плес оплемењује и испуња-
ва душу, побуђује леп осећај 
у онима који плешу, а и у 
онима који га гледају», са-
општила је након наступа у 
Врбасу Татјана Вујанић, ко-
реограф у Плесном студију 

„Звездице“.
Недавно су  „Звездице“ 

учествовале и на снимању 
ТВ емисије Зврк РТВ. 


